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Dr. Bordás Vilmos OVB elnök  

Jó napot kívánok. Tisztelettel köszöntöm az Országos Választási Bizottság ülésén 

megjelenteket, a Választási Iroda tagjait és vezetőjét, a vendégeinket, valamint az Országos 

Választási Bizottság tagjait. Megállapítom, hogy az Országos Választási Bizottság részéről 8 

fővel vagyunk jelen, így az ülésünk határozatképes. A meghívó szerinti napirendi pontjaink a 

következők lennének. Az első egy népi kezdeményezés elbírálása, és a 2. napirendi pont lenne 

az egyebek. Itt van egy-két témánk. Kérdezem, hogy van-e valakinek a napirenddel 

kapcsolatban észrevétele, hozzászólása, javaslata? Ha nincsen, akkor kérném, hogy a 

napirendet fogadjuk el. Köszönöm. Megállapítom, hogy 8 szavazattal a napirendet elfogadtuk.  

 

Napirend  

 

I. Országos népszavazási és népi kezdeményezések elbírálása  

II. Egyebek  

 

Megkérem Jackli Tamás urat, hogy szíveskedjen ismertetni a beérkezett kérdést.  

 

I. Országos népszavazási és népi kezdeményezések elbírálása  

 

Dr. Jackli Tamás OVI tag  

Tisztelt Bizottság! A kérdést magánszemély nyújtotta be. Országos népi kezdeményezésre 

irányul. Az aláírásgyűjtő ív a formai követelményeknek eleget tesz, és az íven a következő 

kérdés található.  

 

1. „A T. Országgyűlés mihamarabb tárgyaljon és döntsön a hazai Közösségi 

Köldökzsinórvér Bank létrehozásának a tárgyában!” 

 

Tájékoztatásul elmondom, hogy a téma nem ismeretlen a bizottság előtt.  Hasonló kérdést már 

két alkalommal nyújtott be a kezdeményező az Országos Választási Bizottság részére.  

Egyszer tartalmi okokból, egyszer pedig formai okokból döntött úgy a bizottság, hogy nem 

hitelesíti az aláírásgyűjtő ívet.  

 

Dr. Bordás Vilmos OVB elnök  

Köszönjük szépen. Ha szükséges, akkor elő tudjuk venni azt az érdemi határozatot, hogy ott 

mik voltak a szempontok, hogy mi volt az elutasítási indok, ha valaki kéri esetleg, illetve 

ehhez képest kérdezem, hogy kinek mi az észrevétele, a véleménye a kérdéssel kapcsolatban?  

 

Dr. Litresits András OVB tag 

Köszönöm szépen. Jó magam – ugyanúgy, mint a korábbiakban – támogatom a 

kezdeményezést. Én nem látok olyan formai vagy tartalmi problémát, ami akadályát képezné 

a hitelesítésnek. Köszönöm. 

 

Szabó Miklós OVB tag             

Köszönöm. Gyakorlatilag ugyanezt akartam mondani. Még talán annyival megtoldanám, 

hogy maga a kezdeményezés nagyon is hasznos dolog megvalósítására irányul. Úgyhogy én 

örülök, hogy újra elém került, és én a magam részéről támogatni fogom. Köszönöm.  
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Dr. Bozsóki Éva OVB tag 

Annyit szeretnék még hozzátenni, hogy a korábbi kezdeményezés problematikáját a 

kezdeményező kijavította, ezért én is úgy gondolom, hogy nincs most már olyan indok, ami 

miatt ezt ne lehetne támogatni.  

 

Dr. Bordás Vilmos OVB elnök  

Köszönjük szépen. Van-e még valaki, aki szólni akar az ügyben. Ha nincsen, akkor 

szavaznánk. Kérdezem, hogy ki az, aki a kérdés hitelesítését támogatja? Megállapítom, hogy 

egyhangúlag 8 igen szavazattal hitelesítettük a népi kezdeményezést. Nézzük az egyebeket.  

 

II. Egyebek  

 

1. Erdős János, a Kálvin János Presbiteri Misszió elnökének tájékoztatása 

 

Dr. Jackli Tamás OVI tag  

Tisztelt Bizottság! Az egyebek között két beadvány szerepel. Az első beadványt Erdős János 

elnök küldte a Kálvin János Presbiteri Missziótól. Mint nyilván a testület emlékszik rá, a 

92/2012. számú határozatával jóváhagyott egy aláírásgyűjtő ívet, mellyel a Misszió az 

egyházként való elismerését kezdeményezte, illetve ezzel kapcsolatban kezdeményezett 

aláírásgyűjtést. Elnök Úr bejelentette, hogy – bár a bizottság döntését köszönettel tudomásul 

vették – aláírást nem gyűjtöttek, így nem is fognak ennek kapcsán benyújtani aláírásokat.  

 

Dr. Bordás Vilmos OVB elnök  

Köszönjük szépen. Ez döntést nem igényel, tudomásul vettük szerintem. Nézzük, mi van 

még?  

 

2. Az End Ecocide in Europe nevű szervezet tálékoztatása 

 

Dr. Jackli Tamás OVI tag  

A mai nap az utolsó beadvány külföldről érkezett. Az End Ecocide in Europe nevű szervezet 

igazgatója küldte be, miszerint ők európai polgári kezdeményezést indítványoztak. Ezzel 

kapcsolatban adja meg a tájékoztatást, hogy az aláírásgyűjtés megkezdődött, illetve 

megkezdődik az Európai Unió területén belül. Feltesz egy kérdést, hogy kell-e valami 

különleges információval rendelkezni a magyarországi aláírásgyűjtéssel kapcsolatban. Emiatt 

hoztuk be, mert erre egy rövid választ javaslunk, hogy a magyarországi szervek a 

jogszabályok, így az Európai Parlament és a Tanács 2011. február 16-i, a polgári 

kezdeményezésről szóló 211/2011/EU rendelete, illetve hazai viszonylatban pedig az 1997. 

évi C. törvény XVI/A. fejezete alapján járnak el. Erről javasoljuk tájékoztató levél kiküldését. 

 

Dr. Bordás Vilmos OVB elnök  

Rendben van. Köszönjük szépen. Kérdezem, hogy ezzel kapcsolatban van-e valakinek 

kérdése, vagy észrevétele? Ha nincsen, akkor egy ehhez hasonló tartalmú levelet megküldünk 

a beadványozónak. Ennek kérem a tudomásulvételét. Köszönöm szépen mindenkinek a 

megjelenést, ezzel az ülést be is zárjuk.  

 

k.m.f. 
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 elnök   


